
در حدي نيستند که جوابشان را بدهم
داس��تان المپيک را جلود عراقي بار ديگر 
براي بهداد سليمي و اين بار در مسابقات 
جهاني امريکا با گرفت��ن طلاي وزنه بردار 
سنگين وزن ايران تکرار کرد، اتفاقي که با 
انتقادهاي زيادي همراه بود. با اين حال اما 
رضا حاني، رئيس کميته داوران فدراسيون 
وزنه برداري در اظهارنظري عجيب مي گويد که هر دو حرکت بهداد 
خطا و تصميم هيئت ژوري کاملاً درست بود. اظهارنظري که با واکنش 
سليمي همراه شد: »اهميتي به اين صحبت ها نمي دهم. مردم همه 
چيز را ديدند و آنها بهترين قاضي هستند. نه اين حرف ها ارزش جواب 
دادن دارد و نه آنها در حدي هستند که جوابشان را بدهم، چراکه اگر 
در حد کارشناس بودند فدراسيون جهاني آنها را براي داوري مسابقات 

جهاني دعوت مي کرد، اما حتي در اين حد هم نيستند.«

وعده سفير؛ برزيل را به ايران مي آورم
رودريگو دي آزردو سانتوس، سفير برزيل 
در تهران در ديداري که ديروز با مهدي 
تاج در فدراسيون فوتبال داشت، وعده داد 
تيم ملي برزيل را به ايران بياورد: »موضوع 
اصلي حضور من در فدراسيون، دعوت تيم 
ملي برزيل به ايران است. مي دانم اين کار 
بسيار سخت است، اما من رابطه اي بسيار خوب با فدراسيون فوتبال 
برزيل و دبيرکل فدراسيون کشورم دارم و اميدوارم در جلسه هفته 
آينده با مديران فدراسيون فوتبال برزيل بتوانم آنها را راضي کنم، 
اما پيدا کردن يک جاي خالي در تقويم فشرده تيم ملي برزيل هم 
کاري دشوار است. البته قبل از بازي تيم هاي ملي دو کشور، بايد 
يک تيم باشگاهي برزيل به ايران بيايد تا ايرادهاي انجام بازي اصلي 

در جريان اين بازي باشگاهي شناخته و مرتفع شود.«

کرش سختگير است
يوردي کرايف، پسر يوهان کرايف، اسطوره 
فوتبال هلند که سابقه بازي در تيم هايي 
چون بارسلونا و منچستريونايتد را دارد، 
در تازه ترين اظهارنظرش درباره تيم ملي 
فوتبال ايران و کرش از سرمربي پرتغالي 
ايران به نيکي ياد کرد: »کرش را از زماني 
که در منچستريونايتد دستيار سرالکس فرگوسن بود، مي شناسم. 
تيم هاي او هميش��ه نظم تاکتيکي و س��ازماندهي دفاعي خوبي 
دارند. من اين را مي دانم که انتظارات زيادي از فدراسيون فوتبال و 
بازيکنانش خواهد داشت، چراکه اهميت و جايگاه جام جهاني را به 
خوبي مي داند و اين شايد اصلي ترين دليل سختگيري هاي او باشد. 
کرش مي خواهد تأثير خوب و مثبت��ي روي فوتبال ايران بگذارد و 

نتايج خوبي را در جام جهاني پيش رو بگيرد.«

پرسپولیس اختلاف را به 7 امتیاز رساند
رکوردزنی قرمزها با شماره 70

پرس�پولیس با پی�روزي مقابل صنعت نف�ت مقتدران�ه نیم فصل 
را به پايان رس�اند تا ش�اگردان برانکو همچنان ب�ا فاصله، مدعي 
اول قهرمان�ي لیگ هفدهم باش�ند و بدون هیچ ح�رف و حديثي 
به س�مت دومی�ن قهرمان�ي متوالي ش�ان در لیگ پی�ش بروند. 
قرمزها دي��روز در يک ب��ازي معوقه ميزب��ان صنعت نفت آب��ادان در 
ورزشگاه آزادي بودند، مسابقه اي از هفته هشتم ليگ که به دليل حضور 
پرسپوليس در ليگ قهرمانان آسيا به تعويق افتاده بود. برانکو در شرايطي 
تيمش را به ميدان فرس��تاد که سرخپوش��ان با وجود يک بازي کمتر 
قهرماني نيم فصل خود را جشن گرفته بودند و ديروز براي افزايش فاصله 
با پارس جنوبي، تيم دوم جدول به دنبال پيروزي و سه امتياز اين مسابقه 
بودند تا در نيم فصل دوم حاشيه امنيت بيشتري داشته باشند. مصاف 
پرسپوليس و صنعت نفت در نيمه اول چندان چنگي به دل نزد، قرمزها 
با وجود برتري در جريان مسابقه در موقعيت سازي براي مهاجمان ناکام 
بودند و آن س��و نفتي ها که روي فرارهاي جاس��م کرار در ضدحمله ها 
حساب باز کرده بودند، نتوانستند بيرانوند را به دردسر بيندازند تا دو تيم 

در نيمه اول با تساوي بدون گل به رختکن بروند. 
نيمه دوم اما ش��رايط فرق کرد. با ورود بشار رس��ن و فرشاد احمدزاده 
اين تيم تحرک بيش��تري در دو جناح داشت و با تقسيم قواي حملات 
فرصت هاي مناسبي نيز به دست آورد و هر دو وينگر اين تيم توانستند 
نقش گلس��از را ايفا کنند تا دروازه نفت دو بار، توس��ط علي عليپور باز 
ش��ود. يک بار در دقيقه 63 و يک بار هم در دقيقه 88 شماره 70 دروازه 
آباداني ها را باز کرد تا در پايان پرسپوليس 2 بر صفر مقابل صنعت نفت به 
برتري برسد. پرسپوليس در پايان نيم فصل اول با امتياز اين بازي معوقه 
36 امتيازي شد و اختلافش را با پارس جنوبي به عدد 7 رساند تا برانکو 
و شاگردانش نيمه دوم ليگ را با خيال آسوده تري آغاز کنند. تاکنون در 
تاريخ ليگ هيچ تيمي در نيم فصل اول 36 امتياز کسب نکرده بود، اما 
قرمزها توانستند اين رکورد را با ثبت يازدهمين پيروزي شان در 15 بازي 

نيم فصل اول به نام خودشان ثبت کنند. 
ستاره پرسپوليس در اين بازي باز هم علي عليپور بود، ستاره اي که اين 
هفته ها خوب گل مي زند و کاري مي کند که کمتر کسي دلتنگ بازگشت 
مهدي طارمي شود. اين مهاجم جوان پس از محروميت طارمي، توانسته 
جاي شماره 9 قرمزها را حتي بهتر از خودش پر کند. عليپور با دو گلي که 
ديروز به ثمر رساند، تعداد گل هايش در ليگ هفدهم را به عدد 10 رساند 

تا در صدر جدول گلزنان قرار بگيرد. 
 برانکو پس از بازي مقابل صنعت نفت اش��اره کرد ک��ه تيمش به رغم 
اختلافي ک��ه در بالاي ج��دول به وج��ود آورده تا قهرمان��ي مجدد راه 
زيادي دارد: »مهم ترين مسئله اين است که در بازي مقابل صنعت نفت 
مي خواستيم فوتبال بازي کنيم و هوادارانمان را با اين بازي خشنود کنيم 
به طوري که نيم فصل را با کيفيت و سطح بالايي بازي کرديم. طبيعي است 
اکنون ماه دسامبر است و تا قهرماني ليگ راه زيادي مانده است. در حال 
حاضر در نيمه راه هستيم، اما امتياز خوبي نسبت به تعقيب کنندگانمان 
داريم. يک بار ديگر به بازيکنانم تبريک فراواني مي گويم، آنها لياقت اين 

موفقيت ها را دارند. ما بهترين نيم فصل را پشت سر گذاشتيم.«

حسابرسي از دو 
شيوا نوروزي
   گزارش

باشگاه پرطرفدار 
فوتب�ال اي�ران 
تخلفات گسترده سرخابي ها را علني کرده 
است. پرسپولیس و استقلال به عنوان دو تیم 
دولتي در لیگ برتر فوتبال رکوردار بیشترين 
ريخت و پاش ها و البته بیش�ترين تخلفات 
هستند؛  تخلفاتی مانندناپديد شدن اسناد 
61 میلیاردي قرمزها تا قانون گريزي هاي زياد 
آبي ها در عقد ق�رارداد با بازيکنان اين تیم. 
ناپدي��د ش��دن 61 ميلي��ارد از دارايي هاي ثابت 
مشهود باشگاه پرسپوليس سروصداي زيادي به 
پا کرده است. اين موضوع پس از بررسي ترازنامه 
مالي اين باشگاه در فصل 95- 94 مشخص شده 
است. زيان ده بودن باش��گاه پرسپوليس از جمله 
نکاتي است که در اين بررسي بر آن تأکيد شده تا 
جايي که سرمايه در گردش پرسپوليس در سال 
1395 به منف��ي 131 ميلي��ارد و 951 ميليون 
تومان رسيده است. علاوه بر اين بررسي ها نشان 
مي دهد پرطرفدارترين باش��گاه فوتب��ال در قاره 

کهن در عرض دو س��ال )94 و 95( 47 ميليارد 
و 131 ميليون توم��ان بدهي ماليات��ي به جاي 
گذاش��ته، ماليات هايي که مربوط به بازيکنان و 
مربيان پرسپوليس بوده، اما باشگاه پرداخت آنها 
را برعهده گرفته است. نکته ديگر اينکه بدون هيچ 
دليل و س��ندي 61 ميليارد تومان از دارايي هاي 
ثابت باشگاه پرسپوليس کسر شده، در حالي که 
در سال 95 بدهي هاي اين باش��گاه به رقم 142 
ميليارد و 729 ميليون تومان رسيده بود! چالش 
جديدي که اين روزها در رسانه ها به آن پرداخته 
مي شود و خيلي ها تلاش مي کنند تا آن را تکذيب 
کنند، اين است که هر سال بر ميزان بدهي هاي 
پرسپوليس اضافه و در عين حال مبلغي قابل توجه 
نيز از دارايي هاي ثابت کاسته مي شد، تخلفي که 
معلوم نيست مسئوليتش برعهده چه کسي است. 

  سوءتعبیر!
سرپرست باشگاه پرس��پوليس اولين فردي بود 
که در مقام تکذيب برآمد. حميدرضا گرشاسبي 
با س��وءتعبير خواندن ماجراي ناپديد شدن 61 
ميليارد تومان اظهار داش��ت: »اي��ن موضوع به 

شکلي مطرح شده که براي بعضي ها سوءتعبير 
به وجود آورده است. به همين دليل براي اطلاع 
هواداران بايد بگوييم اين يک بحث تخصصي در 
حوزه مسائل مالي اس��ت، ولي به شکلي مطرح 
شده که گويي اموالي گم شده است در حالي که 
اصلًا اين طور نيست. اس��ناد مالي باشگاه کاملًا 
بررس��ي و حسابرسي مي ش��وند و مورد ارزيابي 
قرار مي گيرند. در اين مورد نيز چنين بوده است. 
موضوع به يک مجموعه ورزشي مربوط مي شود 
که در اختيار باشگاه بود و هم اکنون نيز در اختيار 
پرسپوليس است و باشگاه از آن استفاده مي کند. 
اين مجموعه جزو اموال تح��ت مالکيت قلمداد 
مي شد. در آن مقطع به اين علت که هنوز انتقال 
س��ند به نام باش��گاه صورت نگرفته بود، طبق 
موازين قانوني از حساب ها و دارايي هاي باشگاه 

کسر و اسناد اصلاح شدند.«
  پیگیري وزارت ورزش

محمدرضا داورزني، معاون وزير ورزش هم ضمن 
اظهار بي اطلاع��ي از مفقود ش��دن دارايي هاي 
پرسپوليس از پيگيري اين موضوع در وزارتخانه 

سخن گفت: »راستش اين را بايد مسئولان باشگاه 
پرسپوليس پاسخ بدهند. من هم در حد اخباري 
که مطرح ش��ده، متوجه ماجرا شده ام. خيلي از 
بحث ها شايعات است، ضمن اينکه دستگاه هاي 
نظارتي به خوبي بر کار باش��گاه ها نظارت دارند. 
در اين موضوع هم چند دس��تگاه خاص نظارت 
ويژه دارند و طبيعي است که باشگاه هم پاسخگو 
خواهد ب��ود. وزارت ورزش هم صددرصد به اين 

ماجرا ورود مي کند.«
  200 هزار يوروي مفقوده

بازيکن اس��تراليايي پرس��پوليس از اين تيم به 
فيفا ش��کايت کرده و علاوه بر جريمه سنگين، 
سرخپوشان را در آستانه کس��ر امتياز قرار داده 
است و اين در حالي است که در زمان عقد قرارداد 
حسين هدايتي به درخواست طاهري، مديرعامل 
وقت باش��گاه مبلغ 200 هزار يورو براي آنتوني 
گولچ در نظر گرفته بود، اما اي��ن مبلغ هرگز به 
دس��ت گولچ نرس��يد. خبيري، مدير رسانه اي 
پيشين باش��گاه در گفت وگويي مدعي شده که 
اين پول را به محمد ترکاشوند، معاون اقتصادی 
سابق پرسپوليس داده و رسيد هم گرفته است. 
گرشاس��بي در واکنش به اين ادعا باز هم از ابزار 
تکذيب استفاده کرد: »همه اينها شايعات و کذب 
اس��ت و هر کس که آن را انتش��ار مي دهد گناه 
خود را بيش��تر مي کند. آقاي ترکاشوند هم يک 
انسان خس��تگي ناپذير بود که س��هم زيادي در 

موفقيت هاي اخير تيم داشت.«
  آبي ها جا نماندند

باشگاه اس��تقلال نيز در کوران تخلفات از قرمزها 
جا نمانده است. عدم پايبندي به مصوبات هيئت 
مديره، نقض س��قف قرارداد و گنجاندن بندهاي 
عجيب و غري��ب از جمله تخلفاتي اس��ت که در 
حسابرسي فصل 95- 94 به چشم مي خورد. طبق 
مصوبه قراردادها 14 ميليارد و 500 ميليون تومان 
بوده، در حال��ي که در نهاي��ت 17 ميليارد تومان 
هزينه شده است. باشگاه استقلال به رغم زيان ده 
بودن، اما مصوب کرده ب��ه اعضاي هيئت مديره و 
مديرعامل باشگاه به ترتيب 25 و 50 ميليون تومان 
به عنوان حق جلسه و پاداش پايان سال پرداخت 
شود. به غير از ايرادات اساسنامه و همچنين حضور 
غيرقانوني اسپانس��ر، بحث ق��رارداد يک ميليارد 
و نيمي جاس��م کرار نيز در نوع خود جالب توجه 
است؛ بازيکني که بابت فيکس بودن در هر بازي 5 
ميليون هم اضافه دريافت مي کرد! از آن عجيب تر 
شکايت همسر دوم جاسم کرار به باشگاه استقلال 
بابت پرداخت مهريه از محل مطالبات اين بازيکن 
بوده که توافق ش��ده مبلغ 75 ميلي��ون تومان از 
مطالبات کرار به همس��ر دوم او پرداخت ش��ود. 
اينها تنها گوشه اي از گزارش تخلفات مشهود در 

حسابرسي يک فصل باشگاه استقلال است.

 کاهش بودجه ورزش
تدبير تازه دولت اميد

ورزش به عن��وان يک��ي از مقوله هايي که در رش��د امي��د و بالا رفتن 
ش��رايط روحي و رواني جوامع نقش تأثيرگ��ذاري دارد، همواره مورد 
توجه دولتمردان و سياس��تمداران بوده و هست. نگاهي به برنامه هاي 
دولت هاي مختلف در سراس��ر جه��ان ثابت مي کند ک��ه آنها به رغم 
درگيري هاي زياد بر سر مسائل سياسي، اجتماعي و بين المللي هيچ گاه 
از امر ورزش غافل نمي شوند و با برنامه ريزي براي توسعه زيرساخت هاي 
اين مهم و پرورش اس��تعدادها و قهرمانان آن عم��لًا در جهت منافع 
و پيشرفت اهداف سياس��ي خود با اس��تفاده از ميدان ورزش حرکت 
مي کنند. اينجا اما در ايران اوضاع متفاوت اس��ت. در کش��ور اسلامي 
ما درست برخلاف آنچه دين مبين اس��لام توصيه کرده و رهبر معظم 
انقلاب نيز به جوانان تذکر داده اند که به ورزش اهميت بدهند، ورزش از 
ديدگاه سياستمداران و دولت هاي گوناگون با طرز تفکرات چپ، راست 

و اعتدالي، کمترين ارزش را دارد.
اين روزها دولتي که از سال 1392 با شعار تدبير و اميد روي کار آمده، 
بودجه ورزش کشور را در سال 1397، 300 ميليارد تومان کاهش داده 
است. اين مسئله وقتي دردناک تر مي ش��ود که متوجه مي شويم اين 
کاهش بودجه بيشتر در بخش عمراني بوده، جايي که ورزش سال هاست 
در آن با مشکل روبه رو است و دردناک تر اينکه همين دولت چنان براي 
رشته اي خاص س��ر کيسه را ش��ل مي کند که حتي داد خودشان هم 
درمي آيد. از تمام اين موارد که بگذريم، کاهش بودجه 300 ميلياردي 
ورزش در س��الي رخ مي دهد که ورزش کش��ور با چند رويداد بزرگ 
روبه رو است؛ اول و مهم تر از همه بازي هاي آسيايي 2018 است، جايي 
که ورزش کشور بايد از موفقيت هاي دو دوره گذشته خود به خوبي دفاع 
کند. لازم به ذکر نيست که رقيبان آسيايي ايران به خصوص کشورهايي 
چون ازبکستان و تايلند تمام هم و غم خود را به کار مي گيرند تا بتوانند 

خود را در جمع چهار کشور برتر قاره کهن جاي دهند.
دولت تدبير و اميد در حال��ي بودجه ورزش کش��ور را کاهش داده که 
سال پيش رو سال کسب سهميه المپيک است، المپيکي که درخشش 
ورزش��کاران ايران در آن مي تواند از هر ميدان سياسي و حتي نظامي 
براي ايران اسلامي مؤثرتر و برنده تر باشد. بر هيچ کس پوشيده نيست 
که به اهتزاز درآمدن پرچم ايران در ميداني بزرگ به اسم المپيک تا چه 
ميزان مي تواند در بعد تبليغاتي و بي اثر کردن نقشه هاي دشمنان انقلاب 
اسلامي در خارج از کشور مؤثر و از طرف مقابل تا چه ميزان مي  تواند در 
روحيه بخش��ي و تزريق اميد به بدنه جامعه مفيد باشد، اما دولتي که با 
شعار اميد پا به عرصه گذاشته، چنان از اصلي ترين مقوله براي افزايش 
اميد در جامعه يعني ورزش غافل ش��ده که به راحت��ي بودجه آن را در 

چنين سال مهمي کاهش داده است.
هرچند که از سياست  هاي تأمل انگيز دولت تدبير و اميد زياد مي توان 
نوشت و ديد،  اما اين يکي آن هم از سوي مدعيان تزريق اميد به جامعه 
و کشور بعيد به نظر مي رسيد. البته تا دلتان بخواهد دلايل براي اتخاذ 
چنين تصميمي زياد است، اما واقعيت اين است که اين اقدام را هم بايد 
کنار ديگر مطالبات رهبري و مردم از دولت ها و دولتمردان گذاش��ت، 
مطالباتي که تاکنون زمين مانده و نه دولت تدبير و اميد که دولت هاي 

قبلي نيز کوچک ترين توجهي به آنها نداشته اند.
بودجه ورزش کشور کم شد، بودجه کميته ملي المپيک را اندکي قلقلک 
دادند و در نهاي��ت بودجه بروبچه هاي افتخارآفري��ن المپيک را 4 درصد 
کاهش دادند، همان افتخارآفريناني که در ميادين بين المللي اينقدر مدال 
درو مي کنند که همه را شرمنده خودشان مي کنند. تدبير دولت اين بود که 
ورزش اميدآور زياد پول خرج مي کند و بايد با کاهش بودجه مواجه شود، 
حالا اين 300 ميليارد توماني که از ورزش کنده شده، کجا قرار است به درد 

مردم بخورد و اميدآوري دولت را تضمين کند، کسي به درستي نمي داند!

اعلام اسامي کانديداهاي رياست فدراسيون کشتي
وزارت ورزش و جوانان اسامي کانديداهاي نهايي براي حضور در مجمع 
انتخابات رياست فدراسيون کشتي در روز 28 آذرماه را اعلام کرد. حميد 
بني تميم، احد پازاج، محمدرضا توپچي، عباس جديدي، عبدالله چمن گلي، 
رسول خادم، امين رش��يدلمير و تقي کلانتري کانديداهاي احراز پست 

رياست فدراسيون کشتي هستند که در اين انتخابات شرکت کرده اند.
------------------------------------------------------------
درخشش دووميدانی کاران وشناگران در پاراآسيايي

شناگران و دووميدانی کاران کشورمان در بازي هاي پاراآسيايي جوانان 
درخش��يدند. در رش��ته ش��نا و در ماده 100 متر کرال سينه مسعود 
محمودي و ابراهيم عمران��ي در کلاس s12 به مدال ه��اي نقره و برنز 
رسيدند. همچنين اميرحسين سعادتي مقدم در 100 متر کرال پشت 
کلاس s12 ضمن جابه جا کردن 10 ثانيه اي رکورد ايران به مدال نقره 
دست يافت. کاروان ورزشي ايران همچنين به دو مدال طلاي ديگر در 
سومين دوره بازي هاي پاراآس��يايي جوانان امارات دست يافت. عصر 
ديروز در دوي 100 متر کلاس T11 عليرضا غوري به مقام نخست رسيد. 
در اين رقابت دو دونده ديگر از جمله مهرداد نجفي به دليل خطا حذف 
شدند و غوري بدون آنکه رقيبي داشته باشد از خط پايان عبور کرد. در 
دوي 100 متر کلاس T12 نيز مهرداد نجفي به مقام نخست دست يافت 
تا تعداد طلاهاي کاروان ايران به عدد سه برسد. اين در حالی است که 
پيشتر نيز هاجر صفرزاده، بانوی دووميدانی کار کشورمان نخستين مدال 

طلای کاروان ايران در بازی های پاراآسيايی جوانان را کسب کرده بود.
------------------------------------------------------------

زارعي دوباره رئيس کوهنوردي شد
رضا زارعي براي چهار سال ديگر به عنوان رئيس فدراسيون کوهنوردي 
و صعودي هاي ورزش��ي انتخاب ش��د. در مجمع انتخاباتي فدراسيون 
کوهنوردي ديروز رضا زارعي با کسب 34 رأي براي چهار سال ديگر به 

عنوان رئيس فدراسيون کوهنوردي باقي ماند.

 عدم تمکين به ساختار قانوني
 ريشه تخلفات مديران استقلال و پرسپوليس

تخلفات گس��ترده اي که در حسابرس��ي 
دو باشگاه استقلال و پرسپوليس منتشر 
ش��ده، ريش��ه در عدم رعايت س��اختار 
س��ازماني دارد که در همه ج��ا دنيا براي 
شرکت ها و باشگاه ها در نظر گرفته شده 
است. پاسخگوي اين تخلفات بايد مجمع 
باشگاه ها باش��د. طبق قانون، سهامداران 
ش��رکت ها ک��ه دو باش��گاه اس��تقلال و 
پرس��پوليس در اين قالب قرار مي گيرند، 
در مجمع حضور دارند و به تدوين اس��تراتژي آن باشگاه مي پردازند و 
اجرايي شدن اين اس��تراتژي ها توسط مجمع به هيئت مديره منتخب 
داده مي شود. اين تش��کيلات بايد يک بازرس داشته باشد که تخلفات 
را به مجمع اطلاع دهد. همچنين بايد در پايان س��ال هم تراز ماهانه و 
سالانه مالي ارائه شود تا سوددهي يا زيان دهي باشگاه مشخص شود. اين 
ترازنامه هاي مالي بايد در مجمع در پايان سال تصويب شود و اگر انحرافي 
از استراتژي ها صورت گرفته باشد، در پايان هر سال مشخص مي شود. 
در ايران اما تا چه زماني بايد تأکيد شود که مجمع نمي تواند تنها يک نفر 
باشد و قانوناً وزير ورزش نمي تواند به تنهايي براي اين دو باشگاه تصميم 
بگيرد، چراکه مجمع بايد تشکيل شده از نفرات باشد. همچنين دو تيم 
نمي توانند براس��اس قوانين فيفا زيرمجموعه يک ارگان باشند. فيفا با 
توجه به حساسيت هايي که درباره مالکان مشترک دو باشگاه و احتمال 

تباني وجود دارد، اين مسئله را ممنوع کرده است.
در ايران اما وزارت ورزش مالک دو تيم است که اين برخلاف اساسنامه 
فيفاس��ت که اش��اره کرده يک نفر حتي به صورت همزمان نمي تواند 
سهامدار دو باش��گاه باش��د. وقتي اين قوانين ناديده گرفته مي شود، 
مجمع دو تي��م رقيب را يک نفر تش��کيل مي دهد، ب��ه ترازهاي مالي 
توجه نمي شود، بازرس انتخاب نمي شود، افراد با ارتباطات شخصي در 
هيئت مديره و کادر مديريتي باشگاه پست مي گيرند، همچنين وقتي 
مديران جديد مي آيند از گذشته نبش قبر مي کنند و همه مشکلات را 
به گردن مديري مي اندازند که ديگر پستي ندارد  به اين نقطه مي رسيم، 
در حالي که نبايد اين طور باشد که وقتي مديري رفت، جوابگو نباشد، 
چراکه آنها بايد نسبت به عملکردي که داشته اند، پاسخگو باشند. در 
چنين شرايطي تخلفاتي که اين روزها در حسابرسي ها دو باشگاه بزرگ 
پايتخت منتشر شده، رخ مي نمايد. در اين شرايط مجمع دو باشگاه که 
حالا يک نفر است بايد پاسخ بدهد. اينکه اگر تراز مالي دو تيم در پايان 
هر سال بررسي و تصويب شده، پس چرا چنين تخلفاتي صورت گرفته، 
اگر هم بررسي نشده، باز هم تخطي از مجمع بوده که وظيفه قانوني اش 
را انجام نداده است. وقتي اين شرايط در دو باشگاه حاکم باشد، پس از 
چند سال و با حسابرسي موارد متعددي از تخلف ديده مي شود، مثلًا 
مي بينيم که يک باش��گاه زيان ده که خرج مخ��ارج روزانه اش را ندارد 
براي هيئت مديره پاداش در نظر مي گيرد! اما عمق فاجعه آنجاست که 
حاضر نيستيم ساختار يک ش��رکت و مجمع را که دو باشگاه استقلال 
و پرسپوليس در قالب آن تعريف شده اند را بر اساس چيزي که در دنيا 
مرسوم اس��ت، اداره کنيم. متأس��فانه نمونه هايي که از حسابرسي دو 
باشگاه استقلال و پرسپوليس رسانه اي شده، نشان مي دهد که متوليان 
ورزش حاضر به پذيرش ساختار قانوني در ثبت شرکت ها نيستند که 

اين مسئله زمينه ساز بروز سوء مديريت و تخلفات مي شود. 
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سعید احمديان

چلسي به بارسا خورد، يووه به تاتنهام

رئال – پاري سن ژرمن بازي بزرگ يک هشتم اروپا
قرعه کشي مرحله يک هش��تم نهايي ليگ قهرمانان اروپا در حالي عصر ديروز در 
نيون سوئيس و با مشخص شدن حريفان 16 تيم صعود کرده از مرحله گروهي 
برگزار ش��د که رئال مادريد و پاري س��ن ژرمن در مرحله حذفي به هم رسيدند، 
قرعه اي که از آن به عنوان فينال زودرس نام برده مي شود. آربلوا، بازيکن پيشين 

رئال در واکنش به آلونسو که اين قرعه را برداشته بود در صفحه توئيتري 
خود نوشت: »آلونسوي عزيز اين چه قرعه اي بود؟ تو خوش قدم 
هستي، اما خوش دست نه!« ماکسول، نماينده پاري سن ژرمن 
در مراسم قرعه کش��ي ليگ قهرمانان اروپا اما رويارويي با 
رئال مادريد را چالشي زيبا خواند. اکيپ، روزنامه ورزشي 
فرانس��ه از رويارويي پاري س��ن ژرمن و رئال مادريد به 
عنوان يک ش��انس خوب نام برد. روزنامه مارکا نيز از 
جدال مادريد و پاريس به عنوان فينالي تمام عيار نام 
برد، در حالي که اميليو بوتراگنيو، مدير بخش ورزشي 
رئال مادريد اس��پانيا با نااميدي از اين قرعه گفت: 

»قرعه بسيار سختي رقم خورده و بازي رئال برابر پاري سن ژرمن واقعاً يک فينال زودهنگام 
است که  اي کاش لااقل بازي برگشت در برنابئو برگزار مي شد.« البته علاوه بر جدال رئال 
– پاري سن ژرمن، رويارويي چلسي و بارسا نيز از جمله مصاف هاي سخت مرحله حذفي 
است، در حالي که قرعه بايرن، يکي از قرعه هاي خوب اين مرحله است. رکوردار قهرماني 
بوندس ليگا که در مرحله گروهي دوم شده بود، در مرحله حذفي به بشيکتاش خورد تا 
کيکر اين تيم آلماني را خوش شانس بخواند. در ديگر قرعه ها، يوونتوس با تاتنهام، 
بازل با منچسترسيتي )صدرنشين مقتدر ليگ انگليس(، سويا با منچستريونايتد، 
پورتو با ليورپول و شاختار دونتسک با رم ديدار مي کنند. ديدارهاي رفت مرحله 
يک هش��تم نهايي، 24 و 25 بهمن و اول و دوم اسفند و ديدارهاي برگشت 
روزهاي 15، 16، 22 و 23 اسفندماه برگزار خواهد شد.  روز گذشته علاوه 
بر ليگ قهرمانان، مرحله يک شانزدهم نهايي ليگ اروپا هم قرعه کشي شد 
که در يکی از بازي هاي حساس آن، اوسترشوند تيم سامان قدوس بايد به 
مصاف آرسنال برود، ديداري که به دليل حضور قدوس در ترکيب رقيب 

آرسنال، براي ايراني ها از اهميت بالايي برخوردار است.

فريدون حسن

اوج اميد با معجزه ورزش
وقتي مي گويند ورزش کردن يعني اميد و توانمندي، بيراه نگفته اند. روزي 
که بوچيا را براي معلولان جس��مي و حرکتي ابداع کردن��د، هرگز تصور 
نمي کردند که معلولان داراي فلج مغزي هم به آن روي آورند. به چشمان 
اميدوار اين بانوي کشورمان نگاه کنيد تا متوجه شويد که چگونه براي اثبات 
توانمندي هاي خود در تلاش است. اين معجزه ورزش است، معجزه اي که 
اميد و آرزو را به بار مي آورد. معجزه  ورزش بايد جدي گرفته شود، به خصوص 
آنجا که پاي افراد استثنايي جامعه به ميان مي آيد. آنها که ثابت کرده اند از 
توانمندي هاي بالايي برخوردارند و هرگاه فرصت پيدا کرده اند اين توانمندي 

را به تمام دنيا نشان داده اند. اين معجزه ورزش است، پس آن را باور کنيم.

کاظم اوليايي

 مديرعامل اسبق باشگاه استقلال

هفته شانزدهم ليگ جزيره در حالي     ليگ جزيره
يک شنبه شب با برگزاري سه ديدار 
به پايان رس��يد که همه نگاه ها به دربي منچس��تر بود، ديداري که 
آبي هاي شهر منچستر 2 بر يک آن را به سود خود خاتمه دادند، آن 
هم در زمين حريف تا آقاي خاص در نقش يک شکست  خورده براي 
باخت تيمش بهانه تراش��ي کند: »سيتي با کيفيت نش��ان داد، اما 
خوش شانس هم بود. انگار خداي فوتبال از آنها حمايت می کرد. براي 
داور هم متأسفم که پنالتي روي هررا را نگرفت. البته داور قضاوت 
خوبي داشت، ولي تنها اشتباهش نقشي حياتي روي نتيجه داشت، 
وگرنه تيم من به اندازه کاف��ي مبازره کرد.« گوآردي��ولا اما بعد از 
چهاردهمين برد متوالي تيمش که علاوه بر افزايش امتياز صدرنشين 
با رقيب، رکورد بيشترين پيروزي متوالي در تاريخ اين رقابت ها را که 
پيشتر در اختيار آرسنال بود از آن خود کرد، بي تفاوت به صحبت هاي 
مورينيو گفت که او قبل بازي هم در مورد داور حرف زده بود: »فصل 

قبل هم که در اولدتراف��ورد برديم، بح��ث داوري را مطرح کردند. 
مورينيو قبل بازي هم در مورد داور گفته بود، اما واقعيت اين است 
که ما 75 درصد مالکيت توپ را در اختيار داشتيم و بيشتر از رقيب 
علاقه مند به بازي کردن نشان داديم. هر کس به روشي بازي مي کند، 

بارها در مورد قدرت رقيب در ضربات ايستگاهي حرف زده بوديم، اما 
ما از اين طريق دو گل به ثمر رس��انديم و از اينکه در اولدترافورد و 
استمفوردبريج پيروز شديم، بسيار خوشحال هستيم.« جنگ ياران 
ژوزه و پپ اما به زمين چمن ورزشگاه اولدترافورد محدود نشد و بعد 
از بازي نيز نزديک به 20 تن از بازيکنان و مسئولان دو تيم در تونل 
رختکن ها با يکديگر درگير شدند و جو متشنجي را ساختند. جشن 
و پايکوبي تيم برنده، تيم ميزبان و مسئولانش را آزرده مي کند که 
مورينيو براي تذکر پيشقدم مي شود، اما با ادرسون درگيري لفظي 
پيدا مي کند. ظاهراً مورينيو به زبان پرتغالي از الفاظي استفاده کرده 
که ادرسون برزيلي سيتي متوجه آن شده و اينگونه درگيري ميان دو 
طرف آغاز مي شود. در ادامه کار به جايي مي رسد که طرفين به پرتاب 
بطري هاي آب و شير به سمت يکديگر اقدام مي کنند. در اين بين 
صورت ميکل آرتتا، دستيار پپ زخمي مي شود و پاي مأموران پليس 

براي خاتمه دادن به درگيري به ميان مي آيد!

پیروزي در دربي منچستر و ادامه موفقیت ياران پپ

کلاف پيچيده تخلفات گسترده سرخابي ها
ابهامات بي پاسخ در حسابرسي از دو باشگاه پرسپولیس و استقلال

حمیدرضا نیک عهد | جوان

دنيا حيدري
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